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PROTOKÓŁ NR 0012.5.02.2020 

z posiedzenia Komisji  
Rodziny i Polityki Społecznej  

w dniu 20 lutego 2020r. 
 
 

Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 14.00 – 15.20. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie 
z załączonymi listami obecności.   
 
Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Uzależnienia wśród młodzieży. 

 
4. Polityka społeczna. 

 
5. Środowiskowy Dom Samopomocy. 

 
6. Sprawy bieżące: 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2019 rok,  

 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie herbu Miasta 

Jastrzębie-Zdrój dla Oddziału Rejonowego PCK w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

 Statut Miasta – projekt. 
 

7.  Wolne głosy i wnioski. 
 
8. Przyjęcie protokołu z dnia 23 stycznia 2020 r. 
 
9. Zakończenie posiedzenia. 
 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji – Bernadeta Magiera otworzyła posiedzenie i powitała 
przybyłych członków Komisji oraz gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.   
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W dalszej części Komisji porządek został procedowany w następującej 
kolejności: 
 
Ad. 6. 
Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie herbu Miasta 

Jastrzębie-Zdrój dla Oddziału Rejonowego PCK w Jastrzębiu-Zdroju 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–4, przeciw–0, wstrzymujących się–0.  
 
 Statut Miasta – projekt. 

 
Piotr Szereda 
Proszę o zapoznanie się z projektem Statutu, jeśli ktoś ma propozycję poprawek 
to proszę o wniesienie ich, w najbliższym czasie spotka się Zespół Statutowy                   
w celu omówienia ostatecznego brzemienia Statutu Miasta.  
 
Grzegorz Mosoń 
Wspólnota Samorządowa wniosła poprawki, czy one zostały uwzględnione? 
 
Piotr Szereda 
Były cztery poprawki, dwie poprawki zostały uwzględnione, jedna poprawka nie 
została uwzględniona, wobec jednej kluby nie uzgodniły ostatecznego 
stanowiska, Rada podejmie decyzję.  
 
Komisja przyjęła projekt Statutu Miasta do wiadomości.  
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2020 rok 

 
Uzasadnienie do projektów uchwał przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
 
Głosowanie radnych: 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–4, przeciw–0, wstrzymujących się–0.  
 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2020 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za–4, przeciw–0, wstrzymujących się–0.  
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Ad. 3. 
Uzależnienia wśród młodzieży. 
 
Magdalena Ostaszewska-Wdowiak – Pełnomocnik Prezydenta ds. rozwiązywania 
problemów alkoholowych omówiła przeprowadzone w placówkach oświatowych 
badanie, przeprowadzone w roku 2019, stanowiące podstawę do diagnozy 
problemu. Ankieta dotyczyła tematów szkoły, relacji w rodzinie, zaufania                           
do rodziców, nauczycieli, dostępu i używania środków psychoaktywnych.  
 
Omówiony materiał stanowi Załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Mirosław Jordan – Komendant Miejski Policji w Jastrzębiu-Zdroju 
Praca z nieletnimi jest realizowana na bieżąco, przez dzielnicowych tj. 
profilaktyka. Skupiamy się na tym, aby w szkołach wprowadzić działania 
profilaktyczne w zakresie alkoholu, narkotyków, dopalaczy, aż 56 różnego 
rodzaju spotkań w szkołach, na picnicach, festynach było to przedstawiane. Był 
przygotowany spot i film, który był przedstawiany młodzieży. Spotykamy się 
również z rodzicami, aby byli w stanie rozpoznać zagrożenia wśród swoich dzieci. 
Posiadamy walizkę do rozpoznawania narkotyków, która jest bardzo przydatna 
do rozpoznawania i reagowania na zagrożenia wśród dzieci. Liczba osób 
kierujących pod wpływem alkoholu jest duża, w ciągu roku 216 osób, co udało 
się Policji stwierdzić w czasie badań przesiewowych. Przestępstwa dotyczące 
przemocy w rodzinie są problemem, często z udziałem dzieci. Wielkim 
problemem jest uzależnienie od Internetu. Jest to zjawisko, nad którym 
powinniśmy obecnie pracować. Ponad 220 sprawców podejrzanych                             
o rozprowadzanie narkotyków zostało zatrzymanych. Z tego powodu problem                    
z dopalaczami i narkotykami został w pewnej części ograniczony w mieście. 
Policja jest również wzywana do prób samobójczych nieletnich lub innych tego 
typu zachowań. Oprócz działań profilaktycznych przeprowadziliśmy w tamtym 
roku aż osiem akcji represyjno-kontrolnych, takich jak w  Dzień wagarowicza czy 
akcje w czasie wakacji. Podczas tych akcji skupiamy się na kontrolowaniu miejsc, 
gdzie nieletni mogą spożywać alkohol, zażywać narkotyki, ewentualnie 
doprowadzamy do rodziców i informujemy Sąd wydział ds. nieletnich. Tempo 
prac Sądu w Wydz. ds. nieletnich, sprawia, że nas to niepokoi. My działamy 
szybko, a w Sądzie bardzo wolno.  
 
Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 
Współpracujemy na co dzień z Sądem Wydziałem ds. Nieletnich, na cito 
otrzymujemy tylko decyzje dotyczące spraw związanych z zagrożeniem życia                   
i zdrowia dziecka. Cała reszta, mimo że w naszej ocenie jest potrzeba pilnego 
wydania decyzji- przedłuża się.  
 
Mirosław Jordan 
W sprawach nieletnich trzeba działać szybko, niestety tak nie jest.  
 
Klaudia Nietrzebka 
O uzależnieniu dowiadujemy się najczęściej od rodzica dziecka, wprowadzane są 
od razu działania pomocowe. Zaczyna się równoważyć uzależnienie od alkoholu       
z uzależnieniami od dopalaczy lub innych środków psychoaktywnych. W ramach 
tych działań profilaktycznych Zespół Interdyscyplinarny podjął działania w  
kontekście zapobiegania pato-treści w Internecie. Odbędzie się szkolenie dla 
przedstawicieli szkół i służb w tym zakresie.  
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Przedstawicielka Zespołu Ognisk Wychowawczych 
W naszych placówkach opiekuńczo-wychowawczych mamy około 40 dzieci                    
w przedziale od 2-20 lat, większość jest nastolatków z problemami, ponieważ ich 
rodzice są w większości osobami uzależnionymi. Nasza praca polega na tym, że 
wychowawcy są osobami doświadczonymi, kompetentnymi. Staramy się na 
bieżąco rozwiązywać problemy. Niestety problemy dzieci, które do nas 
przychodzą często trwały wcześniej wiele lat. Często młodzież, która miała 
kontakt z alkoholem, dopalaczami lub narkotykami, kończy w MOS-ie lub MOW-
ie, gdyż tam znajdzie właściwą pomoc i opiekę.  
 
Przedstawicielka Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Co jakiś czas wyrywkowo testujemy dzieci na obecność środków odurzających, 
one wiedzą, że nie znają dnia ani godziny tego testu.  
 
Ad. 4. 
Polityka społeczna. 
 
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej Joanna Cisek przekazała 
radnym materiał dotyczący problemów polityki społecznej w mieście.  
 
Omówiony materiał stanowi Załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5. 
Środowiskowy Dom Samopomocy. 
 
Klaudia Nietrzebka 
Dom jest w rozruchu, budynek jest oddany, nie ma wszystkich jeszcze 
uczestników, część osób jest z DNiR-u, część doszła nowa, z biegiem czasu popyt 
będzie lepszy, na razie wszyscy się poznają.  
 
Szczegółowo omówione zasady stanowią Załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 7. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono.  
 
Ad. 8. 
Przyjęcie protokołu z dnia 23 stycznia 2020 r. 
 
Protokół przyjęto jednogłośnie.  

Ad. 9 . 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji – Bernadeta Magiera podziękowała wszystkim                           
za przybycie i zakończyła posiedzenie. 
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk  
 
               

                       Przewodniczący Komisji 
Rodziny i Polityki Społecznej    

Bernadeta Magiera 


